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Haarlemmermeer in balans, was de titel van ons verkiezingsprogramma. Daarmee zijn we ook 
de discussie ingegaan over het coalitie programma en in dat programma zien we ook veel te-
rug van onze visie over hoe verder te gaan met de Haarlemmermeer. 
 
 
In een economische omgeving, die bepaald niet rooskleurig is, staat het nieuwe College, waar 
dus het CDA deel van uitmaakt, voor het dilemma om enerzijds haar ambities te realiseren en 
anderzijds noodgedwongen een forse bezuinigingsoperatie door te voeren. Daarbij moeten 
lastige keuzes worden gemaakt. Het CDA gaat deze moeilijke keuzes niet uit de weg en 
neemt daarvoor weloverwogen de verantwoordelijkheid mede op zich. 
 
 
Het CDA onderschrijft dat het nieuwe College ook ambities mag en moet hebben, al moet om 
daar financiële ruimte voor te vinden wel verder worden gesnoeid in de uitgaven. Maar het 
CDA heeft er wel moeite mee als deze ambities onder meer worden geplaatst tegen de achter-
grond van de in de polder kennelijk in historisch perspectief aanwezige expansiedrift. Ambi-
ties kunnen echter geen doel op zich zijn en moeten ook net als de nog te realiseren bezuini-
gingen op een groot draagvlak kunnen rekenen van inwoners van de gemeente en ontlenen 
daaraan hun legitimatie. Dan kan het CDA ook constructief meedenken ook als dit over om-
vangrijke projecten als in het recente verleden het Cultuurgebouw en het Huis van de Sport, 
die behoorlijk op de exploitatie drukken, zou gaan. Ambities zullen ook moeten passen bij de 
visie op de samenleving. Expansiedrift vinden wij geen goede kwalificatie en daarvoor krijgt 
u het CDA niet mee. 
 
 
Bijvoorbeeld bij Park 21 is er duidelijke weerstand. De Dorpsraad Nieuw-Vennep en ook de 
agrariërs hebben bezwaren. Nu hebben we in het Collegeprogramma afgesproken om het 
Masterplan vast te stellen en vervolgens – gezien de ontbrekende financiële middelen voor het 
realiseren daarvan – alleen initiatieven van derden zullen faciliteren. Wij hebben ook in het 
Collegeprogramma afgesproken dat een goed functionerende agrarische sector in dat open 
landschap behouden moet blijven. Het CDA zou graag met de agrariërs de discussie willen 
aangaan, hoe wij samen met hen al dan niet tot een mogelijke gedeeltelijke realisatie van die 
parksituatie kunnen komen zonder dat wij hiervoor de gemeentelijke begroting belasten. 
 
 
 



 

Bij het maken van keuzes over ambities en bezuinigingen is het belangrijk met elkaar vast te 
stellen wat voor gemeente wij willen zijn. 
Voor het CDA is gegeven haar uitgangspunt van publieke gerechtigheid van belang dat de 
gemeente een betrouwbare partner voor de inwoners is, die duidelijk is in haar beleid en re-
gelgeving en zich daar ook zelf aanhoudt. Alle inwoners ongeacht ras, afkomst of geloofs-
overtuiging blijven meetellen en zullen op een gelijkwaardige manier blijven worden behan-
deld. 
 
 
De lokale overheid kan en mag niet worden gezien als een soort Haarlemmer olie die alle 
problemen van burgers even oplost. Het is ook de verantwoordelijkheid van burgers zelf om 
met elkaar problemen aan te pakken en op te lossen. We mogen elkaar aanspreken op gedrag 
en laten zien dat wij als burgers oog hebben voor elkaar, onze straat, onze wijk en onze ge-
meente. Op elke hoek van de straat een politieagent om naleving van de regels te controleren 
kan geen oplossing zijn. Burgers houden - zoals in de programmabegroting verwoord - te ge-
makkelijk de overheid verantwoordelijk voor de oplossing van problemen in de samenleving. 
Vanuit het CDA uitgangspunt van de gespreide verantwoordelijkheid vinden wij dat wij ge-
zamenlijk verantwoordelijk zijn voor de samenleving en daarom moeten burgers en samen-
werkingsverbanden van burgers nauw worden betrokken bij de vraagstukken van de samenle-
ving zeker als deze betrekking hebben op de eigen leefomgeving. 
 
 
Het CDA vindt vanuit haar uitgangspunt van solidariteit dat de gemeente moet blijven zorgen 
voor mensen die niet, al dan niet tijdelijk, in hun levensbehoeften kunnen voorzien. Daarbij 
vormt het begeleiden naar werk van hen die daartoe in staat zijn de beste aanpak. Voor hen 
die wel kunnen, maar niet willen is een strenge, maar rechtvaardige aanpak nodig. 
 
 
Aandacht voor duurzaamheid is gegeven het uitgangspunt van rentmeesterschap voor het 
CDA geen modegril maar noodzakelijk om de polder ook voor komende generaties leefbaar te 
houden. Symboolpolitiek als een warme truiendag hoeft voor ons niet, wij kiezen liever voor 
concrete maatregelen met structurele effecten. Nastreven van duurzaamheid hoeft niet altijd 
geld te kosten, maar kan ook geld opleveren, bijvoorbeeld door het creëren van aanvullende 
werkgelegenheid in de polder. 
 
 
Deze uitgangspunten vormen voor het CDA de toetssteen voor de door te voeren bezuinigin-
gen en de te realiseren ambities. Waar legt het CDA dan concreet de nadruk? 

 Kwaliteit van de dienstverlening is uitermate belangrijk voor de beoordeling van het 
functioneren van de gemeenten door inwoners en bedrijven. Wij kijken dan ook reik-
halzend uit naar de voorstellen tot verbetering in de binnenkort te presenteren Nota 
dienstverlening.  

 Inwoners moeten worden betrokken bij de discussie over de te maken keuzes. De Pro-
grammabegroting geeft duidelijk aan dat het College kiest voor een goede communi-
catie en maatschappelijke consultatie. Wij zijn zeer geïnteresseerd in de uitwerking 
hiervan in het plan van aanpak. Het vinden van een juiste vorm daarvoor is van groot 
belang; het mag geen botte belangenbehartiging worden. Wat het CDA betreft omvat 
de inhoud niet alleen de voorgenomen bezuinigingen, maar ook de gekozen ambities. 



 Bestaande bovenwettelijke voorzieningen voor de mensen met de minste draagkracht 
blijven waar mogelijk van kracht. 

 Bij het hanteren van het profijtbeginsel moeten waarborgen worden ingebouwd dat es-
sentiële voorzieningen toegankelijk blijven voor alle inwoners, ook die met een be-
scheiden inkomen. 

 Voor inwoners is de kwaliteit van de directe leefomgeving van groot belang. De kwa-
liteit van de openbare ruimte moet daarom goed aansluiten op hun wensen en behoef-
ten. Vraaggestuurd beheer, verdere ontwikkeling van het gebiedsmanagement en de 
uitvoering van het Beheerkwaliteitplan Openbare Ruimte zijn hiervoor de instrumen-
ten. De voorgenomen bezuiniging op de wijkbudgetten lijkt ons op het eerste gezicht 
niet logisch en niet wenselijk. 

 Voor veel inwoners vormt veiligheid een steeds belangrijker onderdeel voor het be-
oordelen van de kwaliteit van de eigen leefomgeving. Blijvende aandacht hiervoor is 
noodzakelijk en de voortzetting van extra aandacht voor onder meer aanpak van jeug-
doverlast, veilig ondernemen en meer zichtbare handhaving op straat heeft onze steun. 

 De Programmabegroting heeft veel aandacht voor duurzaamheid maar ook wordt aan-
gegeven dat heroverweging van voor duurzaamheid bestemde middelen aan de orde is. 
Deze ogenschijnlijke tegenstelling verdient een nadere toelichting. 

 Een goede bereikbaarheid van en in de polder met auto, hoogwaardig openbaar ver-
voer en de fiets is van groot belang voor de kwaliteitsbeleving van onze inwoners en 
dient met voortvarendheid ter hand te worden genomen Voor het CDA is die bereik-
baarheid een keiharde voorwaarde vooraf als grootschalige woningbouwprojecten als 
de Westflank aan de orde zullen komen.  

 
Voorzitter, de door het CDA als belangrijk gekwalificeerde punten zijn in het voorliggende 
Programmabegroting goed zichtbaar, al behoeven deze hier en daar nog wel nadere uitwer-
king. Dit is natuurlijk geen verrassing omdat deze punten ook te vinden zijn in het College 
akkoord, waarmee het CDA van harte heeft ingestemd. Per saldo is het CDA daarom positief 
gestemd en spreekt haar vertrouwen uit in het College met de oproep om met gezwinde spoed 
over te gaan tot verdere uitwerking van de plannen. 
 


